
MÁJ / 2014MESAÈNÍK MESTSKÉHO ÚRADU V RAJCI

www.rajec.sk

V TOMTO ÈÍSLE SI PREÈÍTATE:
• •

• •¤• •
• •¤• •

• •¤• •
• •¤• •

• •¤• •
• •¤• •¤• •

• •¤• •¤• •

 Aktuálne informácie z mesta a mestského úradu 
 Rajecká aprílová kvapka krvi  Mestská polícia informuje 

Rajecké Dni Zeme  Spoznajme sa cez skate 
ZŠ Lipová opä� medzi najlepšími  Plavecký výcvik KSŠ 
ZUŠ-kári získali cenné ocenenia Mobilita v Skoczówe 

Bežecké zvesti Maratón klubu Futsalistom sa darí 
Peter Pan v angliètine  Spoloèenská rubrika  Sú tu pre každého z nás 

 Stretnutie seniorov Inzercia  Pozvánky na kultúrne akcie 



RAJÈAN 5/2014

Na otázky odpovedá 
Ing. Ján Rybárik, primátor mesta

AKTUALITY Z MESTAAKTUALITY Z MESTA

V budove mestského úradu pribudol 
bezbariérový prístup.

Máte nejaké nové informácie o zámere 
spoloènosti KFTS Slovensko, ktorá chce 
v našom meste otvori� prevádzku na vý-
robu plastových súèastí do automobi-
lov? 

Na sídlisku Sever je nedostatok parkova-
cích miest. Budú sa tu rozširova� parko-
vacie plochy?

V meste je v súèasnosti èulý stavebný 
ruch. Ako napredujú práce na ostatných 
stavbách v meste?

máme menej parkovacích miest.
Preto sme si dali vypracova� štúdiu, po-

d¾a ktorej by mohlo na Javorovej ulici (Hol-
lého ul. zozadu) vzniknú� ïalších asi 40 par-
kovacích miest a zároveò by sa táto èas� 
ulice jednosmerne sprejazdnila – od gym-
názia smerom ku kotolni. V utorok 29. apríla 
boli pozvaní všetci obyvatelia, ktorých sa 
táto situácia týka, na stretnutie, kde im bolo Na základe pripomienok, prevažne ma-
nové riešenie predložené. Na rokovanie tiek s de�mi, ktoré chodia do knižnice èi na 
prišlo okolo 20 – 30 ¾udí a ohlasy neboli úrad, bola požiadavka vybudova� bezbarié-
jednoznaène, boli hlasy aj pre, aj proti rový vstup. Túto požiadavku mestskému 
takémuto riešeniu. Keïže však prišlo málo zastupite¾stvu následne predložila sociál-
obyvate¾ov oproti tomu, o akú èas� sídliska no-zdravotná komisia pri MZ. V rámci tohto-
sa jedná, dohodli sme sa na tomto stretnutí, roèného rozpoètu sme sa rozhodli, že v bu-
že tieto materiály predložíme domovníkom dove mestského úradu vybudujeme bezba-
jednotlivých vchodov, aby ich prerokovali na riérový vchod do budovy z dvora, ktorý je už 
spoloèných schôdzach a následne sa aj vybudovaný. K bezbariérovému vchodu 
vyjadrili, èi parkovacie plochy chcú rozšíri� sa ešte osadia nové dvere na fotobunku, 
alebo nechcú. aby šírkovo vyhovovali rôznym ve¾kostiam 

koèíkov a aj vozièkárom.

dom – vznikne tu nový teplovod, nová vodo-
vodná prípojka, nová elektrická prípojka a 

Do konca apríla sme prebrali prostred- musí sa vyrieši� aj kanalizácia.
níctvom sekretariátu mestského úradu viac 
ako 200 žiadostí o zamestnanie, ktoré sme Po dvoch mesiacoch prípravných prác a 
už odovzdali spoloènosti KFTS Slovensko. rokovaní medzi firmou Can, s.r.o. a COOP 
Žiadosti o zamestnanie aj ïalej môžu záu- Jednota to vyzerá tak, že sa zaènú rekon-
jemcovia donies� na sekretariát mestského štrukèné práce na výstavbe nového super-
úradu a opä� ich odovzdáme tejto spoloè- marketu COOP Jednota (s rozlohou okolo 

2nosti. 200 m ), ktorý vznikne na sídlisku Juh. 
Èo sa týka stavebných prác, tak 6. mája  Mestský úrad už vydal povolenie pre kanali-

sa zaèali búracie práce v areáli bývalých Zvažujeme bezbariérovos� aj ostatných zaènú prípojku, povolenie na stavbu, inves-
Strojárni (neskôr Kofoly) a 14. mája už na-poschodí, toto je však omnoho finanène ná- tori majú vybraného dodávate¾a stavby a 
stupuje firma, ktorá zaène s rekonštrukciou roènejšie a po získaní všetkých informácií o predpokladáme, že s rekonštrukciou sa za-
tohto areálu. Predpokladáme, že práce bu-možných riešeniach rozhodnú poslanci MZ. ène niekedy v máji. 
dú prebieha� pod¾a harmonogramu tak, aby 
sa v októbri mohlo zaèa� vyrába�. O všet- V minulom èísle sme informovali aj o in-
kých krokoch budeme na stránkach èasopi- vestiènej akcii spoloènosti Bineko Rajec. 
su Rajèan priebežne informova�. Predpokladáme, že v máji sa rozkope aj 

Už dlhodobo riešime problém parkova- èas� sídliska Juh, kde bude firma Bineko 
nia na sídlisku Sever, hlavne na Hollého a modernizova� teplovodné rozvody, ktoré 
Lipovej ulici. Máme poddimenzovaný poèet potrebujú nutnú opravu, pretože sú ve¾mi 
parkovacích miest oproti poètu motorových poruchové. Tento krok odstráni aj tepelné 
vozidiel, ktoré sa v tejto lokalite nachádzajú. Aj v bývalej Medike, kde vzniknú mest- straty na rozvodoch.
V minulosti sme prenajali vo¾nú plochu na ské nájomné byty, napredujú stavebné prá- Táto modernizácia zasiahne aj našu 
Štefánikovej ulici (ved¾a herne), z ktorej ce. Na stavbe sa 
sme spravili platené parkovisko. Rajèania, uskutoènil kontrolný 
ktorí majú parkovaciu kartu, tu môžu bez- deò. Na základe 
platne stá� so svojim automobilom – ostatne h a r m o n o g r a m u  
tak, ako na všetkých vyhradených parkova- prác môžeme skon-
cích plochách v meste. Ani toto riešenie štatova�, že do 
stále nepostaèuje a prevažne vo veèerných d n e š n é h o  d ò a       
hodinách a cez víkendy vidíme, že par- (2. mája) sú búracie 
kovisko na Hollého ulici je úplne plné a autá práce na 99 % 
nemajú kde zaparkova�. Táto situácia nám ukonèené, na 1. a 2. 
spôsobovala problémy, pretože vodièi ne- podlaží sú už vybu-
parkovali tak ako mali, ale parkovali mimo dované prieèky jed-
vyhradených parkovacích miest a na zeleni. no t l i vých  by tov        
Problémy nastali takmer vždy v stredu, keï- a v prvom májovom 
že zle zaparkované automobily bránili vo týždni sa zaènú 
vývoze odpadu, lebo smetiarske auto sa osádza� prvé okná. 
nemohlo dosta� ku kontajnerom. Museli Zaèali sa práce aj 
sme preto v minulom roku prija� opatrenia a na streche bytové-
obmedzi� parkovanie – osadili sme doprav- ho domu, strecha sa najskôr zateplí a ná- Materskú školu na Mudrochovej ulici – bu-
nú znaèku, ktorá hovorí o tom, že parkova� sledne sa položí nová krytina. deme si môc� regulova� teplo v priestoroch 
sa môže len na vymedzených miestach. Mestský úrad v súèasnosti vyberá dodá- MŠ pod¾a našej potreby.
Samozrejme, aj toto opatrenie spôsobilo, že vate¾a na inžinierske siete pre tento bytový 

BUDE NA SEVERE VIAC 
PARKOVACÍCH MIEST?
BUDE NA SEVERE VIAC 
PARKOVACÍCH MIEST?

Za rozhovor ïakuje Šzá; 2x foto: Šzá

BEZBARIEROVÝ VCHOD DO MESTSKÉHO ÚRADU

REKONŠTRUKCIA BÝVALEJ MEDIKY POKRAÈUJE
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ZO ZASADNUTÍ
MESTSKÉHO ZASTUPITE¼STVA

9. apríla 2014 sa uskutoènilo mimoriadne zasadnutie mest-
ského zastupite¾stva, ktoré bolo zvolané s jediným bodom progra-
mu – predloženie návrhu Všeobecne záväzného nariadenia          
è. 2/2014 o vylepovaní volebných plagátov poèas volebnej kampa-
ne: Vo¾by do Európskeho parlamentu. Návrh VZN bol vypracovaný 
v zmysle § 19 ods. 7 zákona è. 515/2003 Z.z. o vo¾bách do Európ-
skeho parlamentu. Poslanci tento návrh jednomyse¾ne schválili. 

Druhé riadne tohtoroèné zasadnutie Mestského zastupite¾-
stva v Rajci sa uskutoènilo 24. apríla 2014. 

V úvode rokovania predniesla hlavná kontrolórka, Ing. B. Seká-
èová, správu o kontrole plnenia uznesení, ako aj o uzneseniach 
doposia¾ nesplnených. V zmysle uznesenia mestského zastupite¾-
stva è. 27/2014 zo dòa 20. februára 2014 sa uskutoènili rozbory 
hospodárenia príspevkových a rozpoètových organizácií za rok 
2013. Poslanci sa oboznámili s výsledkami hospodárenia organizá-
cií (Domova vïaky, Mestského kultúrneho strediska Rajec, Základ-
nej školy na Lipovej ulici a Základnej umeleckej školy) a zobrali ich 
na vedomie. Zároveò uložili príspevkovým a rozpoètovým organizá-
ciám, aby v budúcnosti dodržiavali úèelovos� a efektívnos� èerpania 
poskytnutých prostriedkov a sledovali èerpanie rozpoètu poèas 
roka. 

V ïalšom bode programu sa poslanci zaoberali návrhom záve-
reèného úètu mesta za rok 2013 a odborným stanoviskom hlavnej 
kontrolórky mesta k tomuto návrhu. Po krátkej diskusii mestské zas-
tupite¾stvo schválilo Závereèný úèet mesta Rajec za rok 2013 bez 
výhrad.

Mestské zastupite¾stvo taktiež prerokovalo a schválilo zobratie 
úveru, ktorý bude použitý na vybudovanie inžinierskych sietí súvi-
siacich s rekonštrukciou budovy bývalej Mediky. 

Taktiež bol schválený návrh zmeny rozpoètu a programového 
rozpoètu Mesta Rajec na rok 2014.

Ing. J. Jasenovec, PhD., náèelník mestskej polície, v ïalšom 
bode rokovania predložil návrh riešenia dopravnej situácie v meste 
Rajec, ktorá sa, okrem iného, týka aj premiestnenia zastávky na 
Kostolnej ulici. Poslanci túto informáciu zobrali na vedomie a odpo-
ruèili mestskému úradu pokraèova� v príprave realizácie riešenia 
dopravnej situácie v meste. 

Jedným z posledných bodov rokovania bola Správa hlavnej 
kontrolórky mesta o výsledku uskutoènených kontrol za obdobie 
marec až apríl, ktorú predniesla Ing. B. Sekáèová. Poslanci túto 
správu zobrali na vedomie.

Po interpeláciách, kde poslanci predniesli pripomienky a návrhy 
obèanov, ktorými sa budú zaobera� jednotlivé oddelenia mestského 
úradu, predniesol v závere rokovania predseda Komisie na ochranu 
verejného záujmu pri výkone funkcií verejných funkcionárov v Rajci, 
Mgr. V. Baïura, správu o podaných majetkových priznaniach po-
slancov mestského zastupite¾stva a primátora mesta. Poslanci MZ 
správu zobrali na vedomie.

Mestský úrad Rajec

Národná transfúzna služba SR, pracovisko Žilina v spolupráci   
s Mestom Rajec a Mestským kultúrnym strediskom Rajec zorgani-
zovali vo štvrtok 24. apríla už po druhýkrát podujatie s názvom 
Kvapka krvi. 

Bezplatne darova� krv ste mohli priamo v Rajci vo ve¾kej zasa-
daèke mestského úradu. Túto možnos� využilo 38 obèanov, ktorí sa 
rozhodli darova� krv a tak rozhodnú� o osude iného èloveka a za-
chráni� mu život.

Všetkým darcom patrí naša úprimná vïaka a obdiv!

Šzá

ZRÁŽKA CYKLISTU S AUTOM NA HOLLÉHO ULICI

Dòa 5.4.2014 v èase o 15.30 hod. došlo na ceste I/64 (pri Pekár-
ni Bohdalová) na priechode pre chodcov na Hollého ulici, pri križo-
vatke so Štúrovou ulicou, k dopravnej nehode, pri ktorej maloletý 
cyklista išiel na bicykli zn. Dema, smerom od bytových domov na 
Hollého ulici k Štúrovej ulici, a na bicykli prechádzal cez uvedený 
priechod pre chodcov, prièom náhle vošiel do jazdnej dráhy vodièovi 
osobného motorového vo-
zidla zn. Peugeot, idúceho 
po ceste I/64 smerom zo 
Žiliny. Vodiè motorového 
vozidla pre krátku vzdiale-
nos� nestihol s vozidlom 
zabrzdi� a pravou prednou 
èas�ou vozidla narazil do 
¾avého boku bicykla a cy-
klistu. Maloletý cyklista bol 
po nehode prevezený do 
Fakultnej nemocnice s poliklinikou Žilina na vyšetrenie, kde bolo 
zistené, že utrpel �ažké zranenie s dobou lieèenia 4 až 6 týždòov. 
Vykonanou dychovou skúškou u vodièa motorového vozidla nebolo 
zistené požitie alkoholu. Uvedenú dopravnú nehodu vyšetruje Ok-
resný dopravný inšpektorát v Žiline.

KRÁDEŽ TOVARU V SUPERMARKETE TESCO RAJEC

Dòa 14.4.2014 o 6.35 hod. pracovník SBS Tesco Rajec zadržal 
na Smrekovej ulici unikajúceho mladíka (Mariána È. zo Žiliny), po-
dozrivého z krádeže tovaru. Príslušníci Mestskej polície Rajec v tom 
èase vykonávali hliadkovanie pri Poliklinike, na èo okamžite zarea-
govali a v súèinnosti s pracovníkmi SBS zaistili podozrivého. Po 
vykonaní predbežného zis�ovania boli privolaní príslušníci štátnej 
polície, ktorí podozrivého odviedli na Obvodné oddelenie Rajec. 
Ïalším preverovaním bolo zistené, že páchate¾ krádeže odcudzil    
v Supermarkete Tesco rôzny tovar v hodnote 140 eur. Po vykonaní 
úkonu bola osoba vzatá do väzby, pretože, i napriek svojmu veku, 
mladý delikvent bol už 10-krát súdne trestaný.

Pracujeme pre vašu bezpeènos�.

Spracované zo správy a podkladov Okresného dopravného inšpektorátu 
Žilina a Obvodného oddelenia Policajného zboru Rajec

Ing. J. Jasenovec, PhD.,
náèelník MsP Rajec

Mestské zastupite¾stvo na ostatnom zasadnutí, okrem iného, 
schválilo aj Závereèný úèet Mesta Rajec za rok 2013.

V mesiaci apríl bol vykonaný audit Mesta Rajec za rok 2013. 
Zmluvná audítorka overovala roènú úètovnú závierku, závereèný 
úèet Mesta Rajec vrátanie individuálnych závierok rozpoètových a 
príspevkových organizácii pre úèely konsolidovanej úètovnej zá-
vierky a predložila kladné stanovisko nezávislého audítora. Návrh 
závereèného úètu mesta bol prerokovaný a schválený na ostatnom 
zasadnutí mestského zastupite¾stva, ktoré sa uskutoènilo 24. apríla 
2014.

Celé znenie závereèného úètu Mesta Rajec je zverejnené na 
stránke  . Aj napriek nepriaznivej finanènej situ-
ácii sme dokázali zabezpeèi� plynulý chod mesta, ako aj zhodnoti� 
majetok. Prebytok bol tvorený v zmysle prijatého memoranda vlá-
dou. Mesto Rajec hospodárilo s prebytkom vo výške 200 740,92 
eur.

Mestský úrad Rajec

http://www.rajec.sk/

RAJECKÁ APRÍLOVÁ KVAPKA KRVI
Daruj krv, daruj život, daruj rados�

ZÁVEREÈNÝ ÚÈET MESTA ZA ROK 2013

MESTSKÁ POLÍCIA INFORMUJE

Ilustraèné foto: internet
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Otázok bolo omnoho viac a Erik Baláž na všetky odpovedal. 
Veï tento film nám všetkým ukázal, aké nádherné je díva� sa na 
„divoèinu“.

Každoroène si 22. apríla pripomíname Deò Zeme – deò, kedy 
slávi svoj sviatok naša planéta Zem. O našu planétu by sme sa mali 

V stredu 16. apríla sa malo èisti� mesto od odpadkov, bohužia¾ stara� všetci – veï na Zemi prežijeme celý svoj život. 
poèasie nám trochu skrížilo plány a kvôli silnému dažïu sme èis-Aj v tomto roku uskutoènili Mesto Rajec, Mestské kultúrne stre-
tenie mesta preložili na piatok 25. apríla. V tento deò sme mali pre disko Rajec, Oblastná organizácia cestovného ruchu Rajecká doli-
žiakov a študen-na v spolupráci so Základnou školou na Lipovej ulici, Katolíckou 

Rajecké dni Ze- tov rajeckých škôl spojenou školou a Gymnáziom na Javorovej ulici 
me. pripravených via-

cero aktivít. 
V pondelok 14. a v utorok 15. apríla Žiaci tretích a   sa žiaci Katolíckej spo-

štvrtých roèníkov jenej školy a Základnej školy na Lipovej ulici zúèastnili na filmovej 
Vlèie hory ZŠ si pozreli vo projekcii Lesoochranárskeho združenia Vlk – filmu , ktorý 

ve¾kej zasadaèke je príbehom o znovuzrodení európskej divoèiny, v ktorej vlk, zubor, 
film Vlèie hory. medveï a ïalšie vzácne zvieratá žijú slobodne, tak ako pred stá-
Potom mali pre roèiami v nespútanom území Východných Karpát, v minulosti zná-
nich žiaci druhé-mom ako Vlèie hory. V utorok nás poctil návštevou aj jeden z tvorcov 
ho stupòa ZŠ na filmu Erik Baláž – ochranár a filmár v jednej osobe. Žiaci boli milo 
Lipovej ulici pri-prekvapení a položili Erikovi mnoho otázok:
pravené projekty 
s témou ochrany životného prostredia s množstvo informácií a s ma-
lým kvízom. Projekty zaujali nielen svojou tematikou, ale aj výtvar-
ným prevedením. 

O 10. hodine pre žiakov nižších roèníkov základných škôl a obe 
materské školy bolo pripravené divadelné predstavenie s názvom 
Obrázky zo života hmyzu, ktoré odohralo divadlo pre deti z Blatnice 
pod Sv. Antonínkem (ÈR) Øád Èervených Nosù. Detskí diváci boli 
poèas predstavenia vtiahnutí do deja príbehu, kde pomáhali chro-
báèikom a motý¾om potlaèi� nenávis�, závis� a zlos�, aby sa nako-
niec všetko dobre skonèilo.

Žiaci a študenti vyšších roèníkov – Základnej školy na Lipovej 
ulici, Katolíckej spojenej školy a Gymnázia na Javorovej ulici, vy-
èistili od odpadkov celé naše mesto a jeho blízke okolie. Každá sku-
pina mala presný plán, kde bude èisti�. Dostala odpadkové vrecia, 
jednorazové rukavice a každý žiak èi študent dostal obèerstvenie – 
pitný režim a malú sladkos�.

V tomto roku vyzbierali žiaci a študenti takmer tonu, 960 kg, 
odpadu, v ktorom nebola núdza o množstvo plastových fliaš, skla, 

Èo Vás viedlo k nakrúcaniu filmu vo Východných Karpatoch? plechoviek a obalov z farieb a 
stavebných lepidiel, stavebný Územie na hraniciach Slovenska, Po¾ska a Ukrajiny v starých 
odpad, pneumatiky, televízo-mapách nazývané Monti lupi – Vlèie hory, je prirodzený raj, kde mô-
ry, podlahové gumy, WC misa žete spolu s nami pozorova� návrat európskej divej prírody tak, ako 
èi umývadlo. Študenti Gym-ju videli desiatky generácií pred nami. Našou snaha je, aby na tomto 
názia na Javorovej ulici vyz-území vznikol európsky park, založený na prírodnom turizme. 
bierali 520 kg odpadu, žiaci Chceme toto územie chráni� pred zbytoènými výrubmi, po¾ovaèka-
zo ZŠ na Lipovej ulici 370 kg a mi, ukáza� jedineènos� tohto územia, kde žijú popri iných zvieratách 
žiaci a študenti z Katolíckej aj zubry vo vo¾nej prírode.

Ako dlho ste nakrúcali tento film? spojenej školy 70 kg odpadu. 
Natáèali sme ho štyri roky, z toho dva roky intenzívne. Najnároè-

Všetok odpad sa doviezol nejšie bolo zimné natáèanie, lebo mínus 25 stupòov Celzia, pri kto-
do Zberného dvora na Fu-rých nám praskali všetky umelohmotné uchytenia, nás prinútilo poè-
èíkovej ulici, kde sa vytrie-ka� si na priaznivejšie poèasie.

Mysleli sme si, že vo filme bude ve¾a záberov s vlkmi, keïže dil. Nakoniec z vyzbiera-
názov filmu je Vlèie hory. ných 960 kg sa na skládku 

odpadu vyviezlo iba 268 Vlk je ve¾mi inteligentné zviera, vie sa dobre skry�. Jedna svorka 
kilogramov – ostatných   sa pohybuje na 150 kilometrovom území. Kameraman, ktorý chcel 
72 % odpadu sa ïalej sníma� hlavne vlky, celý rok nemal š�astie ich zastihnú�. Sme preto 
zhodnotilo.radi aj tým pár záberom, ktoré sa nám podarilo urobi�.

O èom budú Vaše ïalšie filmy?
Je smutné a hlavne zarážajúce, že nielen obyvatelia mesta, ale Tento raz chceme natoèi� filmový seriál z lokality Tatier. Prvý diel 

aj jeho návštevníci si mýlia našu krásnu prírodu, so skládkou a bude o živote kamzíkov a rysov, druhý diel z pralesa a tretí o rieke 
odpad z domácností vysýpajú, kde ich len napadne – popri cestách, Belá. Ak pôjde všetko dobre, za tri roky bude seriál hotový.

Budeme film Vlèie hory vidie� aj v televíznom vysielaní? do lesa, do riek a potokov... èím si zneèis�ujeme svoje okolie, vodu  
v riekach a ohrozujeme živoèíchov v prírode. Áno, RTVS odkúpila práva na tri roky, èím sa nám podarí spros-

tredkova� nadšenie pre divokú prírodu širokej verejnosti a prispie�   
E. Pekná, Z. Šèasná, MsKS Rajec

k ochrane konkrétnych území divoèiny. O film majú záujem aj v za- 3x foto: S. Kalma; 1x foto: E. Pekná
hranièí.

RAJECKÉ DNI ZEME

ERIK BALÁŽ NA BESEDE SO ŽIAKMI ZŠ NA LIPOVEJ ULICI 
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25. apríla sa pri príležitosti Dòa Zeme uskutoènilo èistenie mes-
ta. Do tohto podujatia sa v tomto roku pripojili aj zamestnanci Mest-
ského úradu v Rajci. Nako¾ko nám nie je ¾ahostajný stav v našom 
okolí, našou snahou bolo aspoò èiastoène prispie� a deklarova� tak 
postoj voèi èistote a poriadku. 

Vybrali sme si dve lokality, jednou bol futbalový štadión v èasti 
skateparku. Tento areál je vhodným športovým doplnkom našej 
mládeže, avšak èas� z nich si mýli tento areál so smetiskom. F¾aše 
od vína, rôzne obaly, cigaretové ohorky a podobne neboli výnimkou 
vo vyzbieranom odpade. Pritom v samotnom areáli sa nachádza 
dostatok smetných košov, ako aj zberných nádob na separovaný 
odpad... Druhou lokalitou bola skládka kompostoviska v èasti Kri-
vín. V tejto lokalite sme sa snažili o vyèistenie priestoru po nezod-
povednom obèanovi, ktorý vysypal komunálny odpad ved¾a nájaz-
dovej plochy. Staré šálovacie dielce, polámané škridle, sutina a po-

„scenérie“ neznamená, že keï je náš, tak tí ostatní si budú pre vlastný pros-dobne tvorili súèas�  tejto lokality. Je smutné, že tento od-
pech robi� „na našom“, èo sa im zachce. pad mohol bez poplatku skonèi� v kontajneri na Zbernom dvore, av-

šak vlastnou ¾ahostajnos�ou niekoho sa tak nestalo. Celkovo sme 
Okrem týchto aktivít boli v „akcii“ aj pracovníci údržby zelene, za mestský úrad vyzbierali takmer 900 kg rôzneho odpadu. Je to 

ktorí vykonávali zve¾aïovanie plôch na námestí. Súbežne s týmto síce len kvapka v mori, avšak pokia¾ by sa ku svojmu okoliu takto 
sa konal na námestí aj sprievodný program ku Dòu Zeme, ktorý bol postavila väèšina našich obèanov, mesto by vyzeralo úplne inak. 
narušený zvukom vyžínaèov a èistiacej techniky. Chcem sa touto 
cestou ospravedlni� obèanom za vzniknuté nedopatrenie.Po vyèistení plôch sme odchádzali s dobrým pocitom, je otáz-

kou, èi taký istý pocit mali aj tí obèania, ktorí zneèistenie nášho oko- Ing. J. Jasenovec, PhD., 
lia spôsobili. Prièom prívlastok nášho je naozaj presný, èo však poverený riadením MsÚ Rajec

DEÒ ZEME PODPORILI AJ PRACOVNÍCI MESTSKÉHO ÚRADU
Foto: S. Kalma

SPOZNAJME SA CEZ SKATE

PRIMÁTOR MESTA ING. JÁN RYBÁRIK
ODOVZDAL RAJECKÝ SKATEPARK DO UŽÍVANIA

,

,
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Aj v tomto školskom roku sa mnohí žiaci 
našej školy zúèastnili rôznych sú�aží a do-
siahli ve¾mi pekné výsledky. 

oèami detí 2014 v krajskom kole získal Našu školu navštevujú i žiaci, ktorí si ve-
ocenenie Michal Martinka, žiak VI.A triedy. dia poradi� aj s tými najnároènejšími logic-
V medzinárodnej sú�aži Bohúòová paleta kými príkladmi a rébusmi. Svedèia o tom ich 
v striebornom pásme skonèil Matej Škorvá-výsledky v rôznych matematických sú�a-

Matematickej nek (VI.C) a Simona Bartošová (VI.B). žiach. V okresnom kole 
olympiády Èestné uznanie získala Kristína Biela spomedzi žiakov siedmeho roè-

Alex Štaffen (VII.A). Zároveò naša škola získala Pamät-níka 3. miesto obsadil  a 7. mie-
Samuel Lieskovský ný list ako poïakovanie za kolekciu svojich sto , obaja zo VII.C. Na-

Martin Miškovský prác, ktoré do sú�aže zaslala. V okresnom daný (IX.C) obsadil        
kole medzinárodnej sú�aže Európa v škole       6. miesto. V krajskom kole tejto sú�aže 

Alexandra Martin v 2. kategórii 1. miesto obsadila najlepšie umiestnenie dosiahol opä� 
Kavcová Ivana Remenco-Miškovský  (VII.C), 3. miesto , ktorý skonèil na 5. mieste. V ok-

Pytagoriády vá (VI.B). V 3. kategórii sme získali všetky tri resnom kole matematickej  vý-
Patrik Dominika Tomèí- najcennejšie umiestnenia: 1. miesto borný výsledok dosiahla 

Martinec Simona Dupka-ková  (VIII.C), 2. miesto , žiaèka V.C triedy, ktorá obsadila       
Gvoboj lová (VIII.C) a 3. miesto Simona Hudeková 2. miesto. V matematickej sú�aži , 

(VIII.B). V krajskom kole tejto sú�aže si naj-ktorej sa zúèastòujú sú�ažné družstvá, naši 
Alexandra Kavco-Martin Miškovský vyššie ocenenia odniesli žiaci v zložení  (IX.C), 

vá, Patrik Martinec Simona HudekováPaula Veèeríková Simona Dubcová a .     (IX.C),  
Krajina môjho Matúš Kavec V medzinárodnej sú�aži (VIII.C) a  (VIII.C) v jarnej èasti 

srdca boli ocenené práce Alexa Štaffena sú�aže obsadili 4. miesto. Za zmienku stojí 
Klo- (VII.C) a Eriky Jasenovcovej (VII.A).aj medzinárodná matematická sú�až 

kan, do ktorej sa na Slovensku 
zapojilo 59 232 žiakov z 1 388 
škôl. Na našej škole sa do sú�aže 
prihlásilo 61 žiakov (od 1. po        Vynikajúci úspech sa podarilo získa� 

Martinovi Miškovskému 9. roèník). V kategórii Klokanko 2 najmä , žiakovi IX.C 
Geo- dosiahol 95,6 % úspešnos� Sa-triedy, ktorý najskôr v okresnom kole 

grafickej olympiády muel Kranka (II.B), v kategórii Klo- obsadil 2. miesto, 
kanko 4 dosiahla 100 % úspeš-avšak v krajskom kole tejto sú�aže sa už 
nos� Karolína Vráblová (IV.A) a     umiestnil na 1. mieste a postúpil do celoslo-
v kategórii Školák 5 100 % ús-venského kola, ktoré sa bude kona� v máji   
pešnos� aj Dominika Tomèíková v Prešove. Okrem toho bol vyhlásený za ab-
(V.C).solútne najlepšieho riešite¾a krajského kola 

Úspešní sme boli aj v okres-olympiády, keïže ako jediný z maximálne-
nom kole Biologickej olympiády. ho poètu 100 bodov získal až 95. V okres-
V kategórii C (8.-9. roè.) sa na      nom kole tejto sú�aže sa na 1. mieste vo 

Matúš KavecMartin Lenhart 8. mieste umiestnil  svojej kategórie umiestnil , 
(VIII.C) a na 9. mieste Alexander žiak V.A triedy.
Fraštia Úspešným žiakom aj touto cestou ešte (IX.C).Svoje vedomosti úspešne prezentovali 

Dejepisnej raz srdeène gratulujem, ïakujeme za vzor-Na našej škole môžu žiaci úspešne roz-naši žiaci aj v okresnom kole 
olympiády Terézia nú reprezentáciu a prajeme im, aj ich peda-víja� aj svoje umelecké nadanie. Každý , kde 2. miesto obsadila 
Hlinèíková gógom, množstvo ïalších úspechov.školský rok si odnášajú z rôznych výtvar- (VII.C) a 1. miesto opä� náš ús-

Martin Miškovský ných sú�aží krajského, celoslovenského      pešný deviatak . Obaja 
ZŠ Lipová Rajeci medzinárodného charakteru vynikajúce nás úspešne reprezentovali aj v krajskom 

2x foto: archív ZŠumiestnenia. Naposledy v sú�aži Vesmír kole tejto sú�aže.

V týždni od 17. do 21. marca sa žiaci tretieho a štvrtého roèníka 
Katolíckej spojenej školy zúèastnili plaveckého výcviku na plavárni 
v Žiline. Pod vedením inštruktorov z plaveckej školy Nereus si osvo-
jili rôzne plavecké zruènosti.

Štvrtáci už vlastne „oprášili“ minuloroèné plavecké skúsenosti a 
zdokona¾ovali techniky plávania. Tretiaci sa však nedali zahanbi�. 
Niektorí síce mali prvú hodinu obavy, ako sa voda k nim zachová, no 
rýchlo si na seba zvykli. Takto sa deò po dni tešili z pribúdajúcich 
plaveckých úspechov. 

Ani sme sa nenazdali a bol tu posledný deò výcviku. Deti mali 
možnos� vo svojich skupinách predvies� svoje plavecké umenie, a 
samozrejme, nechýbali hry èi spúš�anie sa na šmýkaèke. Záver pa-
tril k odovzdávaniu Mokrých vysvedèení. Každý žiak dostal vysved-
èenie s fotografiou svojej skupinky a s hodnotením jednotlivých 
plaveckých spôsobov.

Natešeným a spokojným žiakom sa ani nechcelo ís� z bazéna. 
Tak rýchlo to ubehlo a oni sa tam už predsa cítili ako ryby vo vode. 

Mgr. Jana Barteková, KSŠ Rajec
1x foto: archív KSŠ

PLAVECKÝ VÝCVIK

OPÄ� MEDZI NAJLEPŠÍMI

ÚSPEŠNÝ DEVIATAK MARTIN MIŠKOVSKÝ
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v ktorej sme si mohli pozrie� Koœciuszkovo povstanie. Ïalšou èas-
�ou programu bola prehliadka krásneho, historického mesta Wro-
claw. V predposledný deò (3. apríla) sme navštívili Wroclavskú uni-
verzitu a po nej nasledoval odchod do Skoczowa. Cestou spä� sme 
ešte stihli prehliadku zámku v Mosznej. Piatok, 4. apríla, sme sa 
vydali na cestu domov. Možno trošku smutní, že už musíme ís�, ale V sobotu 29. marca sme v popoludòajších hodinách odcestovali 

Skoczów urèite aj nadšení, že sa koneène vraciame domov. Už teraz sa však za hranice Slovenska. Cie¾om bolo mesto  v Po¾sku (pro-
nevieme doèka� pokraèovania projektu. Tentokrát budú hostite¾mi jekt sa uskutoènil od 29. marca do 4. apríla). Dôvodom tejto cesty je 
naši kamaráti v Bulharsku.projekt Comenius – multilaterálne školské partnerstvá s názvom 

Oživenie Slovanov v období 17. – 20. storoèia. Okrem našej školy 
sú v òom zapojené aj školy z Èeskej republiky, Bulharska a taktiež 
Po¾ska, ktoré sa stalo naším prvým hostite¾om. 

Naša slovenská skupina pozostávala z 10 študentov a 4 uèite-
¾ov. Po príchode na urèené miesto sme sa zúèastnili na seminári 
anglického jazyka, ktorého témou bola história významnej po¾skej 
rodiny Kossak. V nede¾u (30. marca) sme zaèali „rozcvièkou“ v an-
glickom jazyku. Po nej nasledovala práca na Slovníku slovanských 
slov – témou bolo cestovanie a turistika. Po obede sme sa odviezli 
lanovkou pod vrchol Velký Stožek neïaleko mesta Wisla, kde sa 
nám naskytol krásny výh¾ad na okolité Beskydy. Nasledujúci deò 
(31. marca) sme navštívili miestnu školu, kde jednotlivé krajiny pre-
zentovali svoje práce. Zúèastnili sme sa prehliadky školy a hodiny 
po¾štiny, po ktorej nám ukázali mesto Skoczow. Štvrtý deò mobility 
(1. apríla) sa zaèal návštevou mesta Cieszyn, kde sme si pozreli 
divadlo A. Mickiewicza. Po prehliadke nasledoval odchod do mesta 
Wroclaw. Streda, 2. apríla, zaèala návštevou Panorámy Raclawika, 

V príjemnom prostredí ZUŠ v Kysuc-
kom Novom Meste sa 29. apríla konal 1. ro-
èník celoslovenskej klavírnej sú�aže Reèou 
klavíra. 8. roèník celoslovenskej sú�ažnej Prehliad- Kvetoslava Lenhartová. V 3. kategórii zís-

Zaži� úspech a uznanie na základe vý- ky v hre na saxofóne. V tvrdej konkurencii kala bronzové pásmo Terézia Slyšková. 
sledkov spoloènej práce so svojimi peda- sa naše vynikajúce saxofonistky nestratili. Hodnotiaca rada udelila O¾ge Pažickej di-
gógmi prišlo 80 mla- Elenka Mazáková plom Cena pedagógovi.
dých talentovaných získala zlaté pásmo a 
klaviristov z celého Katka Škubová strie- Celoslovenská sú�až Kremnické laso 
Slovenska. Žiaci, za- borné pásmo, obe sú  sa konala 2. mája v Kremnici. Sú�ažili v nej 
radení v šiestich kate- z triedy Antona Gam- hudobné skupiny a speváci. Našu ZUŠ re-
g ó r i á c h ,  s ú � a ž i l i          boša a úèinkovali za prezentovali skupiny Happy Day a spevák 
v dvoch koncertných klavírnej spolupráce a gitarista ¼ubo Mazák. Ten získal vo ve¾mi 
sálach súèasne. Ich Jeleny Horváthovej. silnej celonárodnej konkurencii spevákov 
hudobné výkony po- vynikajúce 2. miesto.
sudzovali dve troj- 1. mája sa v Dol-
èlenné poroty, ktorým nom Kubíne uskutoè- 3. mája sa v kúpe¾nom meste Bojnice 
predsedali také výz- nil 2. roèník celoslo- uskutoènila celoslovenská sú�až mladých 
namné osobnosti ako venskej sú�aže v hre spevákov Bojnická perla a tu v celonárod-
medzinárodne reno- na sláèikových nástro- nej konkurencii potvrdili spevácke kvality 
movaný klavírny virtu- joch Talenty pre Slo- rajeckej ZUŠ-ky Katarína Jankechová a 
óz a skladate¾ Mgr. art. Richard Rikkon a vensko. Sú�ažilo sa v hre na husliach, viole Mário Zafka. Obaja sa umiestnili v zlatom 
významný predstavite¾ slovenského inter- a violonèele. Sú�až bola vysielaná v rámci pásme. 
pretaèného umenia a pedagóg Žilinskej uni- eurotelevízie. Sú�aže Dovo¾te mi, aby 
verzity Mgr. art. Kamil Mihalov, Art.D. Pre- sa zúèastnilo 32 žia- som z tohto miesta 
zentované výkony žiakov boli ohodnotené kov, z toho 16 violon- našim vynikajúcim 
tromi pásmami, niektoré však neboli ocene- èelistov. ZUŠ v Rajci žiakom a uèite¾om sr-
né vôbec. reprezentovali 5 žiaci deène poblahoželal a 

Sú�aže sa zúèastnila i žiaèka Beáta z violonèelovej triedy úprimne poïakoval 
Kruteková zo ZUŠ Rajec z klavírnej triedy p. uè. O¾gy Pažickej,  za úspešnú reprezen-
vyuèujúcej Márie Komlóssyovej. Svoju trie- s klavírnym sprievo- táciu našej školy. Ro-
du a ZUŠ reprezentovala v 5. kategórii dom PaedDr. Evy dièom poïakoval za 
skladbami slovenských autorov a svojím vý- Kyškovej. finanènú podporu a tr-
konom sa umiestnila v striebornom pásme. Hodnotiaca poro- pezlivos�.

Sú�až vytvorila nielen pre žiakov, ale      ta zložená z popred-
i pre pedagógov zdravé konkurenèné pro- ných slovenských pe- Najbližšie nás èa-
stredie, možnosti vzájomnej výmeny skúse- dagógov a interpretov ká 15. mája Rajecká 
ností, prezentácie a konfrontácie schopnos- udelila našim violon- hudobná jar. Tento 
tí, klavírnych výkonov a tvorivej práce. Po- èelistkám nasledujúce ceny: v 1. kategórii rok privítame rekordný poèet sú�ažiacich    
dujatie bolo motivujúce pre úèas� i v budú- získala zlaté pásmo naša najúspešnejšia z 25 škôl a z 5 krajín Európy. 
cich roèníkoch. violonèelistka za ostatné roky Mária Foltá-

nová. Bronzové pásmo v tejto kategórii 
30. apríla sa v Starej ¼ubovni konal      získali Klára Kavcová, Rastislav Kotian a 

MOBILITA V SKOCZÓWE

Projekt Comenius – Oživenie Slovanov v období 17. až 20. storoèia

ZUŠ-KARI ZÍSKALI CENNÉ OCENENIA

PaedDr. Marián Remenius, riadite¾ ZUŠ Rajec
2x foto: archív ZUŠ

KATARÍNA ŠKUBOVÁ

MÁRIA FOLTÁNOVÁ

Dominika ¼udviková, sexta KSŠ Rajec
1x foto: archív KSŠ 



RAJÈAN 5/2014

3:45:16. Osobitne treba vyzdvihnú� výkon 
Pe�a Kasmana, ktorý sa rozhodol pre svoj 
vôbec prvý maratón v živote, prispôsobil 

druhé miesto v Slovenskom pohári právom tomuto cie¾u svoje tréningy a v Bratislave sa NEPREHLIADNUTE¼NÍ RAJÈANIA
patrí. išiel otestova�. Podal výborný výkon a èas NA ÈSOB BRATISLAVA MARATHON

Po nároènom dni sme sa presunuli na 3:30:36 je preòho ve¾kým zados�uèinením 
„naská- ubytovòu, kde sa hlavne maratónci sústre- a motiváciou pokraèova� v práci na sebe aj V sobotu, 5. apríla, sme skoro 

kali“ dili na èo najlepší spánok, aby im v nede¾u naïalej. Bežecký víkend v Bratislave teda  do autobuse a plní oèakávanie sme na-
nechýbala energia. Druhý deò bežeckého pre Maratón klub Rajec dopadol úplne po-brali smer Bratislava. Už krátko po príchode 
víkendu bol na programe maratón a polma- d¾a oèakávaní – ví�azné prieèky, výborné nás èakali prvé behy a prvé hlasné povzbu-
ratón, kde sme mali najpoèetnejšie zastú- výkony a neprehliadnute¾nos� na trati aj      dzovanie, pretože bežecký víkend pre nás 
penie. Hneï ráno sme išli na omšu do Mo- v dave fanúšikov. Sila klubu urèite pritiahne zaèínal pretekmi najmladších, kde sme mali 
drého kostolíka a po krátkej individuálnej aj tento rok opä� nové tváre na 31. roèník hneï nieko¾ko adeptov na prvé prieèky, èo 
rozcvièke sme sa spolu s ïalšími viac ako Rajeckého maratónu, ktorý nás èaká v au-sa onedlho aj potvrdilo. Na 800 m trati po-

Vratko Šimek 3000 bežcami a nadšencami postavili na guste. dal skvelý výkon , ktorý dobe-
hol na druhom mie-
ste v celkovom po- BEH OSLOBODENIA TOPO¼ÈIANOK
radí a aj vo svojej 

Bežecká sezóna sa teda naplno rozbe-kategórii (chlapci 
hla a kto má viac vo¾ného èasu, má mož-14-15 r.). Rovnako 
nos� zúèastni� sa nejakého podujatia každý dlhý úsek èakal aj 

Damiána Cesne- víkend, èi dokonca poèas týždòa. Aj uplynu-
ka lý mesiac bola v Maratón klube Rajec ve¾mi . Ten svoju veko-

nabitý a okrem Bratislavy sa toho na sloven-vú kategóriu 12-13 
vy- skom bežeckom poli dialo naozaj ve¾a. Ešte rokov dokonca 

hral v závere marca, týždeò po Rajeckom Boro- a oprávnene 
šovci, sa konal už 40. roèník oslobodenia sa tešil z prvého 
Topo¾èianok. Z Rajèanov, ktorí sa postavili miesta.  Obrov-
na 12 km tra�, sa darilo najlepšie Janèimu ským prekvapením 
StehlíkoviLukáš Drlièka , ktorý potvrdzuje svoju formu a bol , 
dobehol celkovo siedmy (5. miesto v kate-ktorý sa behu ve-
górii, 45:49 – mm:ss). Za ním prišiel do cie¾a nuje iba zopár me-
Lukáš Pekný (14. m., 47:23). Výborne si siacov a hneï sa 

štart a za silného povzbudzovania ostat- Lukáš Janíkv prvej desiatke poèínali aj ïalší naši bežci:  17. mu podarilo dobehnú� . 
ných Rajèanov vyrazili do bratislavských m., Mišo Tabak 22. m., Braòo Michalec 27. Poobedie patrilo divácky atraktívnemu 
ulíc. V polmaratóne naše oèakávania sme- m. Ve¾mi dobre sa držali aj naši veteráni. behu, ktorý sa teší ve¾kej ob¾ube, tzv. mini-
rovali hlavne na Zdenka Koledu. Ten ako Jaro Stupòan dobehol v kategórii piaty maratónu, 4,2 km dlhému preteku pre všet-
vždy nesklamal a po skvelom výkone s èa- (celkovo 31. m.) a Palo Uhlárik siedmy (41. kých bežeckých nadšencov aj exhibicionis-
som 1:18:04 (h:mm:ss) obsadil úžasné 22. m.). Na 2,65 km trati ušiel bronz Pe�ovi tov. Aj na òom sme mali svoje zastúpenie, 
miesto. Vo svojej kategórii mu „bedòa“ ušla Uhlárikovi iba o sekundu (11:11) a skonèil niektorí ho poòali ako rozklusanie sa pred 
iba o 14 sekúnd. Výborný výkon podal aj štvrtý. Pre Vratka Šimeka to bol výlet za ïal-nede¾ným maratónom a polmaratónom, iní 
Pe�o Prokopoviè, ktorý do cie¾a dobehol za ším ví�azstvom. Na 1 km trati porazil všet-ako spestrenie sobotného programu. Naj-
1:22:11 a patrí mu 44. prieèka. Svoj tréning prvý. Pe�o kých súperov a skonèil lepšie tento beh zvládol náš korèuliar 
najpoctivejšie berie Janèi Stehlík, ktorý robí Uhlárik, ktorý skonèil na 74. prieèke. 
raketové pokroky. Bratislavský polmaratón O 16-tej hodine sme pokraèovali behom 
je jeho novým „osobákom“. Do cie¾a dobe-na 10 km. Najväèšie nádeje sme vkladali do 
hol 46. s èasom 1:22:23. Do prvej stovky Patrika Holešu, ktorý s èasom 35:57 
najlepších polmaratóncov sa zmestil aj Lu-(mm:ss) dobehol na skvelom 5. mieste. Aj 
káš Pekný (1:26:57, 91. miesto). Na trati ïalší èlenovia Maratón klubu Rajec podali 
bolo však ešte ïalších 18 rajeckých bežcov, dobrý výkon. Palo Stehlík zdolal desiatku za 
ktorí tiež podali solídne výkony, viacerí si 48:45 (109. miesto), o dve minúty neskôr 
zabehli svoje „osobáky“ a dôstojne tak re-prišla do cie¾a Dominika Vanáková, èím      
prezentovali Maratón klub Rajec. Urèite tre-v kategórii žien obsadila 21. miesto. Ve¾mi 
ba spomenú� napr. Jozefa Straòanka. Lu-pekne reprezentovali klub v tomto behu aj 
káša Janíka, Mareka Kasmana, Mira Drliè-Barbora Žideková, Majka Pekná a Lenka 
ku èi Janka Vanáka, ktorí polmaratón zdolali Kavcová.
za menej ako 1:30 (h:mm).Maratón klub Rajec bol v Bratislave ne-

Naraz s polmaratóncami štartovali aj prehliadnute¾ný. Naše typické obleèenie IV. ZIMNÉ KRITÉRIUM
maratónci. Na tohtoroènú Bratislavu sa     pútalo pozornos� nejedného návštevníka 
z našich radov odhodlalo 5 bežcov a každý Naïalej pokraèuje aj Bežecká liga Žili-tohto podujatia a mnohí so záujmom zis�o-
z nich podal úžasný výkon. Tradiène najlep- na. Na programe už IV. zimného kritéria bol vali viac o našich aktivitách. Za úspešnos� 
šie bežal Ondrej Veselovský, ktorý s èasom 1 a 3 km beh. Vratko Šimek na 1000 m opä� klubu hovoria takmer minuté informaèné le-
2:46:45 obsadil fantastické 18. miesto a nenašiel súpera a èas 3:13 mu zaistil poho-táky, no hlavne naše výkony. Poobede puto-
zároveò bol tiež druhým najrýchlejšie bežia- dlné prvé miesto. Hneï za ním dobehol Da-val na pódium skvelý bežec a èerstvý kandi-
cim Slovákom na trati. Výborne sa darilo aj mián CesnekOndrej Veselovský  (3:21).dát na primátora Rajca , 
Michalovi Tabakovi, ktorý si s èasom ktorý si prevzal ocenenie za druhé miesto   
3:29:05 odbehol svoj nový maratónsky oso-v Slovenskom pohári v maratóne. Táto cena ÈADÈIANSKA DESIATKA
bák. O dve minúty neskôr dobehol Jožko pozostáva z èo najlepšie odbehnutých ma-
Oèko (3:31:03). Náš najskúsenejší marató- 13. apríla sa konal ïalší roèník Èad-ratónov v Bratislave, Košiciach a v Rajci a 
nec Palo Uhlárik, ktorý má už za sebou viac èianskej desiatky, kde nabehané kilometre Ondrejovi sa poèas roka 2013 na všetkých 
ako 100 maratónov, dobehol tento za opä� predviedol Zdenko Koleda. Jeho for-troch podujatiach darilo výborne, preto mu 

BEŽECKÉ ZVESTI MARATÓN KLUBU RAJEC

SPRAVA: DAMIÁN CESNEK A VRATKO ŠIMEK
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ma je fantastická. S èasom 36:02 dobehol 
spomedzi pretekárov celkovo štvrtý, vo 
svojej kategórii obsadil úžasné druhé mie-
sto a zároveò prišiel do cie¾a ako prvý Slo-
vák. Gratulujeme!

V TENISKÁCH AJ NA KORÈULIACH

Do Maratón klubu Rajec patria aj naši 
ve¾mi dobrí inlinisti. Mišo Pekný zvykne po-
d¾a podujatia obu� na nohy tenisky èi korèu-
le. V oboch však podáva zaujímavé výkony. 
Trénovanejší je predsa len na korèuliach, 
èo potvrdil aj 19. apríla v Košiciach na Ha-
lových majstrovstvách Slovenska, kde v ka-
tegórii juniorov obsadil fantastické 3. mie-
sto.

POZVÁNKY

Už v minulom èísle sme vás informovali 
o atraktívnom športovom podujatí, ktoré má 
náš klub pod patronátom. 

31. mája si rozhodne nenechajte ujs� 
Rajecký Cross triatlon 2014. Vody rybní-
ka Košiare rozvíria talentovaní športovci     
z celého Slovenska a zmerajú si svoje sily   
v pretekoch v plávaní, behu a bicykli. Oèa-
kávame ve¾ké súboje a odhodlanie preteká-
rov, súèas�ou tejto akcie budú totiž aj Maj-
strovstvá Slovenska dorastencov a doras-
teniek v tomto kombinovanom športe. Sú-
�aži� sa však bude aj vo zvyšných vekových 
kategóriách. Ak sa venujete týmto športom, 
prihláste sa na našej stránke 

 , kde nájdete aj ïalšie užitoèné 
informácie a príïte si otestova� svoju kon-
díciu. Tešíme sa na vás, èi už budete stá� na 
štarte alebo podporíte divácku kulisu.

O deò neskôr, 1. júna, pozývame už 
tradiène na Námestie SNP v Rajci všetky 
de�úrence od 0 rokov, aby športom oslávili 
svoj medzinárodný sviatok. Na programe 
bude Beh rajeckým rínkom. Príïte si za-
sú�aži� o pekné ceny a zabavi� sa so svojimi 
rodinami. Za dobrý výkon vás odmena ne-
minie.

-jr-
2x foto: archív Maratón klubu

www.rajecky 
maraton.sk

V uplynulom období pokraèovali hráèi 15. kolo (30.3.) Trojkári – KMF Barsa 3:9 
KMF Barsa v dobrých výkonoch a udržali si (0:3), góly: Tomáš Hollý 3, Maroš Zadòan 3, 
vedúcu prieèku v 2. Žirafa futsalovej lige. Peter Mišo, Karol Židek, Jozef Oèko.

Dôležité bolo, že tím vyhral dva nároèné 
zápasy s konkurentmi v tabu¾ke, druhou 13. kolo (12.4.): Pistoleros – KMF Barsa 
Celulózkou a štvrtými Trojkármi. Jediná 3:4 (1:1), góly: Tomáš Hollý 3, Maroš Zad-
prehra prišla v 14. kole po „zaspanom“ úvo- òan.
de, keï po chybách viedol súper po prvom 
polèase 3:0. To sa už chalanom nepodarilo 16. kolo (19.4.): KMF Barsa – Bad Boys 9:6 
stiahnu�. Potešujúce bolo, že tímu sa darí aj (3:3), góly: Maroš Zadòan 3, Filip Rybár 2, 
strelecky. Tradiène to bol najmä Tomáš Hol- Juraj Bielik 2, Tomáš Hollý, Martin Mazák.
lý, ktorý je v produktivite ligy na šiestom 
mieste. V ostatných stretnutiach sa k nemu TABU¼KA 2. ŽIRAFA LIGY:
pridali aj Maroš Zadòan (7 gólov), èi Tomáš 

     mužstvo                         Z   V   R   P    skóre  bodyLigas.
  1. KMF Barsa Rajec 16 12 1   3   93:55 37
  2. Pistoleros Celulozka 15 10 0   5   71:54 30
  3. NFC Flinstons Pistons 16   9 2   5   80:49 29
  4. Trojkári 05 Žilina 15   9 2   4   81:70 29
  5. Pizzeria Tempo 17   8 2   7 115:90 26
  6. Cys Žilina 15   8 1   6   71:60 25
  7. FC Diebels Vlèince 16   6 2   8   81:77 20
  8. Inter 16   6 2   8 102:109 20
  9. FK Sika-stav Žilina 15   6 0   9   82:90 18
10. Oranjes FF 16   6 0 10   63:99 18
11. The Yellow's 15   5 0 10   55:92 15
12. Bad Boys 16   3 0 13   73:122   9

Treba vyzdvihnú� aj ïalšieho zástupcu  
z nášho mesta v tejto sú�aži. V najnižšej, 
siedmej, lige pôsobí prvý rok mužstvo Ban-
da. Po 18 kolách je prvé s jedinou prehrou, 
najlepším útokom (183 gólov) a aktívnym 
skóre +133. Títo mladí chalani spôsobujú 
rados� aj nám, ostatným futsalovým fanú-
šikom. 

Treba veri�, že oba tímy obstoja v záve-
reèných šiestich kolách a udržia si èelné po-

VÝSLEDKY BARSY zície zaruèujúce postup.

 KMF Barsa – Inter 9:1 (4:0), Futsal (malý futbal) má v našom meste 11. kolo (2.3.):
dlhú tradíciu, plánuje sa hra� ïalší roèník góly: Tomáš Hollý 3, Tomáš Ligas 3, Martin 
Mestskej ligy. Záujemcovia o túto sú�až sa Mazák 2, Jozef Pekara.
môžu bližšie informova� na tel. èísle 0904 

KMF Barsa – Pizzeria Tem- 904 432 alebo prostredníctvom e-mailu: 14. kolo (21.3.): 
po 4:5 (0:3), .góly: Tomáš Hollý, Tomáš Li-

-kmfJO-gas, Filip Rybár, Maroš Zadòan.
1x foto: archív KMF

kmfrajec@gmail.com

FUTSALISTOM SA DARÍ
dokonèenie zo s. 8

9. apríla sme mali možnos� zdoko- sme si museli i domyslie�. Príbeh o Petro-
nali� sa v našej angliètine nezvyèajným vi Panovi pozná snáï každý z nás, tak to 
spôsobom. A to vïaka divadelnému nebolo až také �ažké. Premyslené mali aj 
predstaveniu v anglickom jazyku. kulisy a najviac ma ohúril ich spev, ktoré-

mu by sa �ažko konkurovalo. Po skonèe-
Hneï ráno sme vyrazili do mesta Ži- ní predstavenia sme mali do odchodu 

lina. Cestovali sme vlakom s p. uèite¾kou vlaku chví¾u èas, preto sme mali krátky 
Svrèkovou a Jonekovou. Predstavenie rozchod. 
zaèalo o 9.30 hodine v Dome odborov. 
Pohodlne sme sa usadili a pripravili na Nechcem hovori� za všetkých, ale 
predstavenie s názvom Peter Pan. myslím si, že každý z nás študentov by 

Anglickí herci podali heroický výkon  podobné akcie uvítal èastejšie, možno aj 
s dávkou emócií. Ich angliètina bola per- v nemeckom jazyku.
fektná (samozrejme, z môjho laického 

Sandra Fašánková, poh¾adu), dalo sa im krásne rozumie�, 
sexta KSŠ Rajecale niektoré komplikovanejšie pasáže 

PETER PAN V ANGLIÈTINE MESTSKÉ KULTÚRNE 
STREDISKO RAJEC

ïakuje 

Materskej škole na ul. Obr. mieru 
za výstavu prác žiakov,

zároveò vás pozýva na 

VÝSTAVU PRÁC ŽIAKOV 
KRÚŽKU ŠIKOVNÉ RUKY

Základnej školy na Lipovej ul.
29.4. – 26.5.2014

Výstavná sieò Radnice v Rajci

h

k

k



RAJÈAN 5/2014

65 rokov 81 rokov 
Gustav Mucha Melánia Dokupilová

Helena Mikulová Mária Koreòová

75 rokov 83 rokov
Ján Adamièka Alojzia 

Evženie Babèanová
Pechancová

84 rokov
80 rokov Antónia 

O¾ga Najmanová Žideková
Marta Uhláriková

85 rokov
81 rokov (apríl) Pavol Èeròanský
Anna Šimková 

88 rokov

SPOLOÈENSKÁ RUBRIKASPOLOÈENSKÁ RUBRIKA

Uverejnené so súhlasom menovaných osôb a rodinných príslušníkov

Zosobášili sa

Tomáš Martinec a Andrea Èavajdová

Opustili nás
Mária Gajdošová, rod. Smolíková 1934 – 7.4.2014

František Ivánka 1931 – 14.4.2014
Jozef Peknušiak 1952 – 16.4.2014

Srdeène blahoželáme!

Klub dôchodcov, denné centrum v Rajci zorganizoval 2. apríla 
ïalšie stretnutie svojich èlenov. Po úvodnom privítaní všetkých èle-
nov predseda klubu Štefan Pecho privítal i hos�a náèelníka Mest-
skej polície v Rajci Ing. Jána Jasenovca, PhD. Hlavným programom 
stretnutia bola informácia náèelníka MsP o pripravovaných zme-
nách v budove Klubu dôchodcov a ïalších úpravách na úseku bez-
peènosti v našom meste.

V tomto roku je v budove Klubu dôchodcov naplánovaná oprava 
strechy. Popri týchto prácach sa budú odstraòova� aj niektoré ziste-
né nedostatky ako napr. vlhnutie stien na chodbe a vypadávanie 
elektriny pri väèšom odbere.

V meste je rozpracovaných viacero úloh, ktoré sú v štádiu rie-
šenia. Medzi tieto patrí zriadenie parkoviska na trhovisku, premiest-
nenie zastávky Slovenskej autobusovej dopravy na Kostolnej ulici  
s možnos�ou bezpeènejšieho prechodu cez cestu. Hovoril i o èas-
tých zásahoch požiarnikov pri hasení kontajnerov, kde nevedomí 
obèania sypú horúci popol. Ïalej upozornil na tvorenie nových èier-
nych skládok s rôznym odpadom mimo zberného miesta. Èlenovia 
mestskej polície nestaèia monitorova� všetky porušenia a vandal-
stvá, preto vyzval seniorov, aby oznamovali páchate¾ov, ktorí spô-
sobujú zbytoèné škody. Všetky informácie vyvolali živú diskusiu 
medzi seniormi. Nakoniec predseda klubu poïakoval náèelníkovi 
MsP za ve¾mi zaujímavé informácie a zaželal mu ich úspešnú rea-
lizáciu.

Štefan Pecho, 
predseda Klubu dôchodcov, denné centrum Rajec

1x foto: Pavol Rýpal

Každý z nás sa poèas svojho života aspoò raz ocitol v situácii, 
ktorá si vyžaduje pomoc druhých. Takéto situácie vôbec nie sú oje-
dinelé a prichádzajú každý deò, iba my si to neuvedomujeme a be-
rieme to ako samozrejmos� „veï nás sa to vôbec netýka“, ale opak 
je pravdou. 

Aj ja som sa ocitla v takej-
to situácii a akoby sa mi v tom 
okamihu zrútil celý svet. Po-
trebovala som urgentnú po-
moc, lebo moje srdce ma pre-
stalo poslúcha� a práve v tej 
chvíli som potrebovala pomoc 
druhých. Tí druhí boli zdravot-
nícki pracovníci z Rýchlej zá-
chrannej pomoci v Rajci, kto-

rým chcem touto cestou vyjadri� obrovskú vïaènos� za ich rýchly 
príchod, vysokú profesionalitu a neskutoènú ¾udskos� pri poskyto-
vaní odbornej zdravotníckej pomoci poèas celého prevozu do ne-
mocnice. Pre mòa sú to ¾udia s ve¾kým „¼“, lebo ich práca nie je po-
volanie, ale úžasné poslanie. Ïakujem zohratému tímu z Rýchlej 
zdravotnej pomoci v Rajci: pánovi primárovi MUDr. Pavlovi Ne-
meèkovi, diplomovanej sestre pani ¼ubici Tužinèinovej a vodièovi 
sanitky RZP pánovi Ladislavovi Èižmárovièovi. Buïme preto radi, 
že ich máme, že sú tu v našom meste a sú tu len pre nás, aby nám 
pomáhali. Záchranári s takýmto prístupom k èloveku a k jeho zdra-
viu nemajú svoju prácu ako povolanie, ale ako poslanie.

Vyjadrujem tiež poïakovanie za odbornú starostlivos�, profesio-
nalitu a dobrý prístup k pacientom: pani doktorke MUDr. Anne Hulja-
kovej a zdravotnej sestre pani Milene Stránskej.

S úctou a vïakou Mgr. Janka Töröková

1x ilustraèné foto: internet

Jubilanti – máj 2014

SÚ TU PRE KAŽDÉHO Z NÁS

inzercia

inzercia

STRETNUTIE SENIOROV
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